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Spørgsmål 

Ad svaret på spørgsmål 4 

Hvorfor undlader staten ikke at sælge en bank til under bankens indre værdi? 

 

Svar 

Værdiansættelsen af statens aktiepost er beskrevet i svar på spørgsmål nr. 1 af 15. 

juni 2017. 

 

Det bemærkes endvidere, jf. svar på spørgsmål nr. 6 af 15. juni 2017, at banken 

har et svagt kapitalgrundlag og derfor har brug for kapital, og at staten ikke kan 

vurderes at kunne få Kommissionens accept af, at staten som hovedaktionær sky-

der kapital i banken.  

 

Hvis der ikke sker en kapitalisering af banken, jf. svar på spørgsmål nr. 7 af 15. 

juni 2017, er der efter Finansministeriets og Kammeradvokatens vurdering en 

betydelig risiko for, at Kommissionen i sidste ende vil træffe en negativ afgørelse i 

statsstøttesagen med den konsekvens, at banken skal tilbagebetale ulovligt modta-

get statsstøtte. Hvis Kommissionen kræver den oprindelige statsstøtte, der er ydet 

i 2012 tilbagebetalt fra banken, kan det ultimativt betyde, at banken bliver nødsa-

get til at lukke. I så fald vil statens aktiepost være værdiløs.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 
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